
Bestyrelsesmøde nr. 13 – 2023 

Dagsorden og Referat 

Dato: 8.11.2023 
Sted: Kragelundskolen - mødelokalet 
Tidspunkt: 19:00 – 21:00 
Mødeleder: Mads Emil Toustrup 

Tilstede: Louise Witt, Kirstine Bjørnskov Eskedal, Hanne Holm Nørgaard, Mads Emil 
Toustrup, Maria Louise Stewart, Mette Marie Givskud Schack, Mathias Novrup Henriksen, 
Bea Nielsen, Line Rossen, Oscar Rix Berthelsen, Filucca 
Mette Birk Munthe og Lotte Søndergaard 
Afbud: Jette Stemberg, Vibeke Astrup Rasmussen 
Fraværende: Eva Borchorst Mejnertz 
 

Dagsorden: 
Hvad handler punktet om, og er der særlige ansvarlige, 
gæster og er det til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid Referat 

1. 
Godkendelse af referat (B) 

Bilag: Referatet 19.00 – 19.05 
• Fremadrettet sendes referatet rundt til alle deltagere kort efter 

mødet. Der gives derefter en uges responstid, hvorefter referatet 
lægges på hjemmesiden 

2.  

Præsentation og nyt fra elevrådet 

19.05-19.15 

• Velkommen til Oscar (7.b) og Filucca (7.d) – formandskab for 
elevrådet. De er i elevrådet optagede af at sætte flere aktiviteter i 
gang i frikvartererne – forskellige aktiviteter til forskellige 
aldersgrupper. Elevrådet har også et ønske om, at drengegym 
kan bruges i 10-pausen for 6.-9. årgang, da det er en eftertragtet 
aktivitet. Det undersøges om dette ønske kan efterkommes. 
Der holdes elevrådsmøder efter behov – flere møder, når der skal 
arrangeres noget fx fodboldturnering og skolebal. 

3. 
Skolebestyrelsens Forretningsorden (D+B) 

Gennemgang og tilretning – se bilag 
19.15-19.25 

• Forretningsordenen er gennemgået og vedtaget med enkelte 
ændringer. 

4.  

Økonomi (O+D) 

- Status på Mælkebøttens økonomi 
- Status på Kragepuljen 

19.25 -19.40 

• Underskuddet i Mælkebøtten er heldigvis mindre end bedgetteret 
– det er dog stadig svært at få det til at løbe rundt. Status for 
Mælkebøttens regnskab med udgangen af oktober er et 
underskud på omkring 260.000 kr., hvilket gerne skulle resultere i, 
at underskuddet bliver 100.000-125.000 kr. mindre i 2023 end 
forventet. 
Bestyrelsen er optaget af at fortælle den gode historie om 
Mælkebøtten – herunder fortælling om de elever, der hjælper til 



med ekspedition. Elevrådet har et ønske om en mere 
gennemsigtig proces ift. hvervning af elever til Mælkebøtten. 

• Det har været forsøgt at finde ud af mere vedr. midlerne i 
Kragepuljen, men det er ikke i mål endnu. Lotte Søndergaard 
arbejder videre med sagen. 

5. 

Underudvalg i skolebestyrelsen på 
Kragelundskolen (D+B) 

Drøftelse af muligheden for at arbejde med alle 
emner på bestyrelsesmøderne og løbende oprette 
ad hos udvalg, når det er nødvendigt. 

• Ansættelsesudvalg jf. forretningsorden 

• Kostudvalg  

• Kommunikationsudvalg 

• Trafikudvalg 

• Elevmobilitetsudvalg 

• Budgetudvalg 
Eksisterende og fremtidige udvalg? 

19.40-20.00 

• Ansættelsesudvalg: Line og Maria 

• Budgetudvalg: Bea, Mathias og Hanne 

• Kommunikationsudvalg: Louise og Kirstine 
 
Øvrige udvalg nedsættes efter behov. 

6. 

Elevmobilitet herunder 
klassesammenlægninger (O+D) 

• Økonomi omkring klassetildeling 

• Kommunikation intern og ekstern 

• Fastholdelse af stamklasser ved 
klassesammenlægninger 

•  
20.00 - 20.45 

• Der fremlægges et regneeksempel på, hvilken forskel det gør, når 
der tildeles midler til en klasse mindre, end der er på årgangen i 
forvejen. 

• Det er et vilkår, at det i fremtiden kan blive nødvendigt at lægge 
klasser sammen. Vi er særligt sårbare ved overgangen fra 7. til 8. 
årgang, da elever her optages på ESAA (kommunens 
idrætstalentklasser) samt privatskoler 

• Den afgang, der er fra Kragelundskolen er helt gennemsnitlig i 
forhold til andre folkeskoler i byen. Mange skoler oplever en øget 
elevmobilitet, når eleverne kommer op i udskolingen. 

• Punktet drøftes videre på bestyrelsesmødet i januar, hvor der 
afsættes god tid til videre drøftelse. 

7.  
Punkter til næste møde, hvor SFO-forældrerådet 
deltager. (D) (Samarbejdsaftale vedhæftet) 

20.45-20.50 
• Tiltag om ’kys og kør’ ordning fremlægges og drøftes. 

8. Eventuelt (O) 20.50-20.55 
• Mette Givskud Schack og Lotte Søndergaard deltager i 

Temamøde om unges trivsel den 20. november på Rådhuset 

9. Punkter næste møde d. 04.12.23 20.55-21.00 • Næste møde afholdes d. 4/12 som aftalt. 

10. 
Punkter til kommende bestyrelsesmøder 

 

• Elevtrivselsundersøgelsen 2023 

• En (mere klar) profil på udskolingen 

• Udveksling med elever fra andre lande? 



• Trafiktiltag – fx flere cykelparkeringer 

• Pulje i budgettet til investeringer i inventar mv.? 

11. Opgaver til næste møde og ansvarlige  •  

 

Referent: Mette Birk Munthe 


